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PROTOKÓŁ  Nr XLII/2014 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 16 maja 2014 r. 

 

Obrady sesji otworzyła i przewodniczyła Beata Pastryk Przewodnicząca Rady. 

Poinformowała, że przebieg sesji jest rejestrowany elektronicznie. 

Przywitała wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 14
00

, zakończyła o godz.17
30

. 

Stwierdziła kworum i poinformowała, że w obradach udział bierze 15 radnych, na ustawowy 

stan 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Józef Malec zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk sekretarz 

gminy, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, Emilia 

Dobrowolska dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Kazimiera Latawiec 

kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie, Barbara Urbanowicz kierownik 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie, Marek Maślak kierownik Zakładu Usług 

Publicznych w Golczewie oraz sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca obrad stwierdziła kworum  

i poinformowała, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w 

miejscowości Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów 

ewidencyjnych Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem 

zabudowy zagrodowej. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

gminny zasób nieruchomości. 
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7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

11. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

13. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

1. Zakończenie obrad. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza wniósł o rozszerzenie porządku obrad o pkt. Projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Golczewie ze względu na złożoną rezygnację z członkostwa w Komisji 

Rewizyjnej przez panią Wandę Cieślikiewicz. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli wniosek zastępcy burmistrza 15 głosami „za”. 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek obrad po zmianach. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum; 

2) przedstawienie porządku obrad; 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w 

miejscowości Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów 

ewidencyjnych Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem 

zabudowy zagrodowej. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

gminny zasób nieruchomości. 

7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

10. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji 

stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 
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11. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

12. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

14. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

15. Zakończenie obrad. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli porządek obrad po zmianach 15 głosami „za”. 

 

3) przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że do protokołu z XL sesji Rady Miejskiej z dnia 28 

marca br. nie wpłynęły żadne uwagi i poddała go pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Golczewie został 

przyjęty 12 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że do protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej z dnia 24 

kwietnia br. nie wpłynęły żadne uwagi i poddała go pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XLI sesji Rady Miejskiej w Golczewie został 

przyjęty 11 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

 

 

Ad.2 Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Teresa Waszczenko radna odczytała wniosek dot. zmiany miejsca obradowania Rady poparty 

podpisami mieszkańców. Zwróciła się do przedstawicieli mediów obecnych na sali obrad  

o zamieszczeniu treści tego wniosku w swoich publikatorach. 

 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad. 3 Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Golczewie w roku 2013. 

 

Andrzej Radecki dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Golczewie przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu za rok 2013. Sprawozdanie to 

przedkłada Radzie po raz 14. SPZOZ prowadzi działalność od 1 kwietnia 2000 roku na 

terenie Gminy Golczewo w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej, ambulatoryjnej 

specjalistycznej opieki zdrowotnej w zakresie chirurgii ogólnej, ginekologii i położnictwa 

oraz rehabilitacji leczniczej. Działalność prowadzona jest na podstawie umowy z NFZ. 

Świadczenia medyczne w zakresie POZ udzielane są dla aktywnie zadeklarowanych 

pacjentów gminy Golczewo. Świadczenia w zakresie specjalistki i rehabilitacji udzielane są 
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dla wszystkich zgłaszających się pacjentów z całego powiatu kamieńskiego oraz powiatów 

ościennych. Ogólnie udzielono 68271 świadczeń medycznych. Poinformował, że prowadzony 

jest program profilaktyczny cytologii i chorób układu krążenia. Zwrócił uwagę, że w 

programie cytologii bierze udział bardzo mało kobiet. Prowadzone były akcje profilaktyczne 

m.in. mammografia, badania diabetologiczne, badanie słuchu, badanie urologiczne, badanie 

wzroku, badanie USG i osteoporozy. Poinformował również, ze działalność SPZOZ 

finansowana jest ze środków przekazywanych w transzach miesięcznych przez NFZ. Umowa 

na rehabilitację obowiązuje do końca czerwca i nie wiadomo czy kolejna umowa zostanie 

podpisana. Była kontrola z Funduszu i Zakład wypadł dobrze a teraz okazuje się, że jest coś 

nie tak. Umowy na POZ i specjalistykę są do końca roku. Powiadomił jeszcze, że stomatolog 

po negocjacjach z NFZ nie uzyskał takiego kontraktu o jaki się starał i będzie jeszcze trudniej 

się dostać. Czas przyjęć skróci się o 2,5 godziny. Takie są wymogi minimalne NFZ. Umowa 

podpisana jest na 5 lat i są marne szanse aby coś zmieniło się w tym zakresie. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Golczewie w roku 2013. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Danuta Bednarz radna zapytała czy społeczeństwo nie ma nic do powiedzenia? Czy może 

napisać jakieś pismo do Funduszu i zebrać podpisy mieszkańców?  

 

Andrzej Radecki dyrektor SPZOZ odpowiedział, że ma wpływ. Tylko społeczeństwo musi 

mieć jakiegoś lidera, który się tym zajmie. Jego zdaniem są marne szanse na to ponieważ 

fundusz ma swój plan finansowy, którego nie zmieni.  

 

Danuta Bednarz radna stwierdziła, że jak nic się nie będzie robić to w następnych latach mogą 

całkiem zabrać. 

 

Andrzej Radecki dyrektor SPZOZ odpowiedział, że pisane są pisma, że można zrobić więcej i 

to się wykazuje. Jest to 10-15 % więcej. Dla bezpieczeństwa nie robi się tego więcej 

ponieważ, Fundusz nie zapłaci za to i są stratni. Przy wpływach 900 tys. zł 10% to jest bardzo 

dużo. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie w roku 2013 pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada przyjęła sprawozdanie z działalności Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie w roku 2013 15 głosami „za”. 
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Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w 

miejscowości Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że problem szeroko został omówiony na 

Komisjach. Przedłożył koncepcję którą otrzymano od Zarządu Dróg Wojewódzkich. Jest to 

pogląd jak ta inwestycja może wyglądać. Biorąc pod uwagę bezpieczeństwo i wzmożony ruch 

w kierunku nowopowstałego w ubiegłym roku Polomarketu postanowiono, po konsultacjach z 

Zarządem Dróg Wojewódzkich, wspólnie tę inwestycje zaprojektować. Wniósł o przyjęcie 

uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus radny stwierdził, że zamysł budowy kawałka chodnika i sposób 

przemieszczania się pieszych w tym rejonie jest bardzo celowy i bardzo fajny. Poprosił aby 

zrobić to jak najszybciej. Uważa, że przedstawiona koncepcja jest absurdalna i nie do 

przyjęcia. Jako radny zanim zdecyduje wydać publiczną złotówkę to trzy razy przygląda się 

jak te pieniądze zostaną wydane. Nie ma chodnika na ulicy Papieża Jana Pawła II i można by 

te pieniądze, które są przeznaczone w budżecie na budowę tego chodnika, przeznaczyć w 

inny sposób. Ta koncepcja kłóci się ze zdrowym rozsądkiem. Na ulicy Witosa jest chodnik po 

prawej stronie. Jaki cel jest budować jeszcze po lewej stronie? Mamy przekazać 60 tys. zł 

innemu podmiotowi gdzie droga jest wojewódzka i nie wiedząc jaki będzie zakres prac, ile 

metrów chodnika powstanie? To jest koncepcja tylko a nie plan. Na Komisjach pan burmistrz 

powiedział, że nie ma żadnego porozumienia między instytucjami. Jego zdaniem cała 

uchwała jest błędna i koncepcja jest nie do przyjęcia. Wystarczy zrobić przejście dla pieszych 

w rejonie skrzyżowania z prawej strony ulicy Witosa na lewą stronę i tam zacząć kawałek 

chodnika i pociągnąć ten chodnik na ulicę Papieża Jana Pawła II. Za 60 tys. zł można na 

naszym terenie wybudować za własne pieniądze ok. 300 m chodnika.  

 

Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że na jednej z Komisji zaproponował aby co roku w 

budżecie przeznaczać jakieś pieniążki na chodniki i żeby to radni decydowali o tym a nie 

przyklepywali takie pomysły. Dobrze, że są te pieniądze w budżecie i należałoby się przyjrzeć 

innym drogom. Radna Danuta Bednarz wnioskowała o chodnik do cmentarza w Wysokiej i 

lepiej tam przeznaczyć te środki albo droga do szkoły w Wysokiej tak też nie ma chodnika. 

Lepiej się przyjrzeć miejscom gdzie nie ma tych chodników niż budować chodnik po dwóch 

stronach ulicy. Idąc ulicą Witosa do końca jest przejście dla pieszych i połączyć chodnik z 
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rogiem parkingu Polomarketu i będzie mniejszy koszt.  

 

Danuta Bednarz radna stwierdziła, że pięknie by było gdyby ten chodnik w Golczewie leżał 

ale czy jest konieczne aby był taki długi? Przy drodze wojewódzkiej 108 w Wysokiej 

Kamieńskiej, złoży petycję o budowę chodnika, do Zarządu Dróg Wojewódzkich i do 

wiadomości Urzędu Miejskiego. Trzeba będzie partycypować w kosztach. Wtedy będą 

potrzebne środki. W pierwszej kadencji jak była radną zaczęto budować chodnik na ulicy 

szkolnej w Wysokiej. Postawiono słupki, położono kawałek chodnika i dalej nie można 

skończyć żeby dzieci chodziły po suchym.  

 

Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że odcinek chodnika na Papieża Jana Pawła II należy 

zostawić do pasów i można zrobić 20 m od strony elektrowni gdzie też jest chodnik i będzie 

taniej a praktycznie tak samo. 

 

Janina Kołodzińska radna poparła wnioski radnych. Stwierdziła, że należałoby zrobić 

inwentaryzację bo taki chodnik jest również potrzebny w Mechowie. Trzeba rozważyć czy ta 

uchwała powinna być procedowana na bieżącej sesji. Zwróciła się do pana burmistrza i 

zapytała czy nie lepiej ją wycofać i dopracować? 

 

Marek Kalczyński radny poinformował, że zasięgnął opinii osób tam mieszkających i 

uważają oni, że ten pomysł jest niesłuszny. Ten chodnik nie rozwiąże problemu. Chodnik na 

ulicy Papieża Jana Pawła II byłby bardziej wskazany.  

 

Wiesław Kloch radny uważa, że do tego chodnika powinien dołożyć się też Polomarket.  

 

Ech Ferdynus radny stwierdził, że jeżeli ma się ograniczyć tę inwestycję i ją zmienić to na 

pewno na krzyżówce jest potrzebne bezpieczne przejście. Sprawę trzeba w tym miejscu 

załatwić nawet jeśli nie miałoby być w takiej szerokiej koncepcji. Przejście od strony Papieża 

Jana Pawła II i Witosa jest konieczne. Jakieś pieniądze na to są potrzebne. 

 

Edward Żurawski radny stwierdził, że chodniki powinno się budować tam gdzie ludzie 

chodzą. Tam gdzie jest ścieżka wydeptana tam powinien być chodnik.  

 

Teresa Waszczenko zwróciła się z zapytaniem do pana burmistrza o to czy jest jeszcze 

możliwość rozmów w tym temacie? O mniejszej kwocie? I żeby przyjrzeć się dokładnie temu 

newralgicznemu punktowi na tym skrzyżowaniu bo to skrzyżowanie jest fatalne i trzeba się 

tym zająć. Jeżeli jest taka opinia wszystkich radnych, że należy się przyjrzeć sprawie jeszcze 

raz to jej zdaniem można negocjować kwotę i zgodzić się na konkretny odcinek, konkretne 

przejście i konkretną sumę. 

 

Anna Kapusta sołtys Sołectwa Wołowiec stwierdziła, że w Wołowcu w ogóle nie ma 

chodnika. Dzieci idą na przystanek, a jeżdżą duże samochody. Powinno zwrócić się na to 

uwagę. 
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Przewodnicząca obrad powiedziała, że jej zdaniem podział tych środków powinien być 

uzgodniony wspólnie. Należy zastanowić się co zrobić żeby było bezpiecznie przy 

Polomarkecie i może wybudować chodnik w którejś z miejscowości.  

 

Tadeusz Leus radny zwrócił uwagę, że ta uchwała jest wadliwa ponieważ przekazuje się 60 

tys. zł Zarządowi Województwa na budowę chodnika na drodze gminnej Papieża Jana Pawła 

II. Nie można oddać wszystkich środków bo za co wybuduje się ten chodnik? To jest wada 

uchwały. Logicznym byłoby wycofać projekt uchwały z bieżącej sesji. Zastanowić się wybrać 

koncepcję i wtedy przygotować uchwałę.  

 

Janina Kołodzińska radna wspomniała, że na Komisjach pan burmistrz powiedział, że jak 

Gmina przekaże te 60 tys. zł dla województwa to dopiero przystąpią do rozmów. To trochę 

taki mały szantaż. Trzeba to bardzo rozważyć. Wygląda na to, że Województwo nie 

zaplanowało środków w swoim budżecie na inwestycje w Golczewie. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że radni mają rację w tym, że potrzeby gminy są 

ogromne jeżeli chodzi o chodniki, drogi. To nie wyłącza tego chodnika. Bezpieczeństwo i 

estetyka. Zapewne każdy wie jak wygląda to miejsce. Jest to droga wjazdowa. Wizytówka 

Golczewa. Czy tak powinno wyglądać pobocze? Rozmowy w tej sprawie trwają od ubiegłego 

roku. Zarząd dróg Wojewódzkich powiedział, że został oszukany przy realizacji inwestycji 

chodników w Baczysławiu i Kretlewie w związku z tym nie przystąpią do momentu kiedy nie 

będzie uchwały o zabezpieczeniu tych środków. Te środki zostały zabezpieczone przez Radę 

w budżecie a burmistrz przystąpił do realizacji tego pomysłu. Ten pomysł jak i inne są do 

realizacji. Nie ma projektu jeszcze jest tylko koncepcja a to są dwie różne rzeczy. Zwrócił się 

do radnego Leusa i powiedział, że z tej koncepcji jasno wynika, że kwota 60 tys. zł obejmuje 

ulicę Papieża Jana Pawła II i ulicę Witosa. Jest to cały zakres. Połowa z tego idzie na drogi 

gminne gdzie Województwo nie ma nic do tego. Skorzystano z ich uprzejmości i z ich 

projektantów żeby zrobili projekt i poprowadzili inwestycję. Jeżeli gmina będzie musiała 

sama to zrobić to będzie musiała ponieść wszystkie koszty. Jest to kwota szacunkowa 

natomiast w momencie kiedy będzie realizacja to musi zostać ogłoszony przetarg na 

wykonawstwo. Według Zarządu Dróg Wojewódzkich cena będzie niższa niż ta wstępna. 

Każdą rzecz można skopać, poprawiać i każdy obecny na sali może mieć swoją koncepcję. I 

w tym momencie można się nie dogadywać. Widzi tu nastawienie takie, że jeżeli z tym 

wychodzi burmistrz to należy to wyrzucić do kosza. Nie wycofa tej uchwały. Uchwała nie jest 

wadliwa. Została sprawdzona i zatwierdzona przez prawników. Nie ma wady prawnej. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że ludzie chodzą poboczem a z drugiej strony jest 

chodnik gdzie mogą iść bezpiecznie. To jest ich wybór. Świadomie idą stroną gdzie nie ma 

chodnika. Zapytała o co chodzi z oszukaniem Zarządu Dróg w sprawie chodnika w 

Baczysławiu? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik powiedziała, że zapłata była pół na pół. Inwestycja była 

zaplanowana na 150 tys. zł. Po przetargu było to 140 parę tys. zł i do zapłaty było co najmniej 

70 tys. zł a przekazano tylko 20 tys. zł. Zarząd Dróg Wojewódzkich poszedł bardzo na rękę 
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nie mówiąc o tym, że czekał z pieniędzmi do grudnia. Sam musiał wyłożyć te środki mimo, 

że miał zapewnienia, że te środki będą w czerwcu tak jak przy realizacji inwestycji. Prace 

ruszyły, zapewnienia ze strony gminy były ale uchwały o wyrażeniu zgody na przekazanie 

środków na dofinansowanie nie było. Trzy lub cztery razy nie była przyjmowana na sesji. 

Dopiero na przedostatniej sesji na koniec roku była zgoda na przekazanie 20 tys. zł. Z tego 

powodu Zarząd Dróg Wojewódzkich powiedział, że w ogóle nie będzie rozmawiał na temat 

jakiegokolwiek dofinansowania dróg wojewódzkich na terenie gminy. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odniósł się do słów radnego Edwarda Żurawskiego odnośnie 

budowy chodników tam gdzie ludzie chodzą. Stwierdził, że właśnie tam ludzie chodzą i w 

związku z tym ten pomysł. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że radna Danuta Bednarz wiele razy prosiła o chodnik w 

Wysokiej Kamieńskiej. Chodzą dzieci do szkoły, mieszkańcy do pracy i tam też trzeba by 

było wybudować chodnik. Tutaj jest chodnik z jednej strony a w Wysokiej nie ma z żadnej 

strony i nic w tym kierunku nie zrobiono. 

 

Tomasz Bartniczuk radny nawiązał do wizytówek Golczewa. Jadąc od strony Pobierowa 

przejeżdża się przez Mechowo i jadąc w lewo nie ma chodnika, w Wołowcu nie ma chodnika. 

Dopiero w miejscowości Upadły jest chodnik. Te 60 tys. zł na ile metrów chodnika by 

wystarczyło? 300 może i więcej? Patrząc na mapkę nie wie ile jest do wybudowania chodnika 

na Papieża Jana Pawła II plus te 20 m o którym mówił to zostaje ileś metrów w innych 

miejscowościach. Czy nie lepiej zastanowić się nad taką koncepcją? Nikt nie chce żeby tego 

chodnika nie było tylko byłoby lepiej niż zakłada koncepcja pana burmistrza. Czy problemem 

jest usiąść i rozmawiać? 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że to jest wspólna inwestycja Zarządu Dróg i gminy. 

Nie jest to jednostronny udział finansowy. Na komisjach pan burmistrz powiedział, że byłaby 

to korzystna inwestycja żeby ten chodnik w tym pierwszym okresie tego roku zrobić bo są na 

to częściowe środki w budżecie. Przetarg powie jakie to są pieniądze i będzie można dalej 

rozmawiać z Zarządem Dróg. Czy Rada jest kompetentna żeby dzielić te środki co ma ile 

kosztować? Burmistrzowi może są kompetentni ale nie radni a wypowiadają się jakby byli 

inżynierami dróg. Rada może mieć wpływ na koncepcję i na potrzeby. 

 

Danuta Bednarz radna stwierdziła, że zaszło jakieś nieporozumienie. Radni chcą tego 

chodnika i to bardzo. Zapytała czyja jest to inicjatywa? Którzy radni występowali o ten 

chodnik? Stwierdziła, że jest radną już 8 rok i społeczeństwo rozlicza radnych z tego. Radni 

są za tym chodnikiem ale może nie od razu taki długi odcinek. W innych miejscowościach nie 

ma chodnika ani z lewej ani z prawej strony. Mieszkańcy czują się oszukani przez jej osobę, 

że nie zrobiła prawie nic w tej kadencji.  

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że nie rozumie dlaczego radni widzą, że ona uważa że 

radni są przeciwko tej inwestycji. To jest nieporozumienie. Uważa, że powinni dysponować 

takimi środkami, jakie mają i możliwościami taki jakie mają a braki w całej gminie są 
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ogromne. Nie należy odstępować od możliwości udziału Zarządu Dróg Wojewódzkich który 

może chociaż coś zrobić. Nie może zrobić innego odcinka ale może chociaż to zrobić. Nie 

uważa, że te pieniądze w całości powinny być wydane tylko i wyłącznie na to skrzyżowanie. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że dwukrotnie pytał pana burmistrza ponieważ takie pytania 

padały do niego ze strony mieszkańców, o chodnik na ulicy Papieża Jana Pawła II ponieważ 

tam nie ma i nie można swobodnie przejść do Polomarketu.  

 

Edward Żurawski radny powiedział, że szkoda, że nie został zaproszony pan Ligman na sesję 

bo jest kompetentny i mógłby przedstawić tę koncepcję.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że koncepcja jest tylko koncepcją to nie jest 

jeszcze projekt. Są ze strony radnych sugestie żeby skrócić ten chodnik. Można skrócić do 

wysokości ulicy Sadowej. Będzie przetarg i będą inne środki przeznaczone na tę inwestycję 

jeśli odrzuci się ten odcinek.  

 

Edward Żurawski przypomniał, że przez 3 lata walczył o dokończenie chodnika w Kretlewie i 

został skończony. Zawsze był za bezpieczeństwem mieszkańców. Zagłosuje za przyjęciem 

uchwały. Wywalczył coś dla swojej miejscowości i teraz nieładnie by było gdyby zagłosował 

przeciw. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie nie przyjęła uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Zachodniopomorskiego na dofinansowanie 

zadania pn. „Budowa chodnika w miejscowości Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 

106” 4 głosami „za”, 8 głosami „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów 

ewidencyjnych Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem 

zabudowy zagrodowej. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza stwierdził, że ten temat jest już od dłuższego czasu 

procedowany i w tej chwili doszedł do etapu uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Na Komisjach szczegółowo zostały omówione wszystkie 

problemy. Na posiedzeniu Rady są obecni urbaniści, którzy przygotowywali koncepcję i jest 

inwestor. Poprosił o ewentualne pytania. Wniósł o przyjęcie uchwały. 
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Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna i Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowały projekt uchwały a Komisja 

Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 15
00

,  

o godz. 15
30 

wznowiono obrady 

 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że należy przegłosować uwagi wniesione do 

wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów ewidencyjnych 

Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem zabudowy 

zagrodowej sposobu rozstrzygnięcia pana burmistrza. Na Komisjach nie przegłosowano 

sposobu rozstrzygnięcia tych uwag. Komisje nie zajęły stanowiska. Zwróciła się do radcy 

prawnego i zapytał czy jeśli Komisje nie zajęły stanowiska to czy dzisiaj można dalej 

pracować nad uchwałą? Czy będzie to zgodne z prawem? 

 

Zbigniew Olech radca prawny odpowiedział, że w komentarzach jest napisane, że Rada 

powinna podjąć decyzję w sprawie uwag, które nie zostały uwzględnione na etapie prac nad 

projektem. Nie ma słowa komentatora o odrębnej uchwale w tym ujęciu. Powinno być 

odrębne rozstrzygnięcie jako stanowisko do protokołu żeby móc przejść dalej do głosowania. 

Uchwała została zaopiniowana przez komisje a te poszczególne rozstrzygnięcia nie są 

odrębnymi uchwałami.  

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że teraz też mogliby nie głosować tych uwag i zagłosować 

nad całą uchwałą. 

 

Zbigniew Olech radca prawny stwierdził, że byłby to błąd formalny, ponieważ nie podjęto by 

rozstrzygnięć uwag.  

 

Przewodnicząca obrad zapytała co będzie jeśli Rada nie zgodzi się z rozstrzygnięciem 

burmistrza? 

 

Zbigniew Olech radca prawny stwierdził, że nadal trzeba pracować nad planem i nie powinno 

się podejmować tej końcowej uchwały. To jest o tyle trudne ponieważ tych uwag nie da się 

uwzględnić w dalszej pracy nad planem bo dotyczą obszaru poza terenem uchwały. To jest 

trudna sytuacja. Przedstawił fragment komentarza do tego tematu. Najlepiej przyjąć 

stanowisko burmistrza, a dopiero w końcowym głosowaniu wyrazić swoja opinię. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała co będzie jak radni zgodzą się z opinią burmistrza, a później 

zagłosują inaczej. 
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Zbigniew Olech radca prawny stwierdził, że później będzie głosowanie nad samym planem. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że też nie wie jak radni powinni z tego wybrnąć. Dodał, że 

widzi to w ten sposób, że radni dostali do ręki cały tekst uchwały, która zawiera m. in. 

wszystkie rozstrzygnięcia. Na komisjach była niewielka dyskusja, ale nikt się w tym temacie 

nie wypowiedział. Powiedział, że jeżeli tam nie było uwag, to według niego radni mogą 

procedować nad całością uchwały, a jak jest konieczność głosowania nad każdym 

rozstrzygnięciem to ewentualnie tego należy dokonać. 

 

Przewodnicząca obrad zwróciła uwagę, że na komisji był obecny radca prawy, który mógł 

podpowiedzieć, aby to zrobić i przegłosować. Uważa, że są to osoby kompetentne i powinny 

nad tym czuwać, aby przebiegało to w jak najlepszym porządku. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że nastąpi głosowanie nad sposobem rozstrzygnięcia 

uwag przez burmistrza. Wytłumaczyła, że będzie czytała treść uwagi, kto ją złożył, jakie jest 

rozstrzygnięcie i uzasadnienie rozstrzygnięcia. 

 

Przewodnicząca obrad odczytała pierwszą uwagę złożoną przez Pana Zdzisława i Stanisławę 

Kalinowskich. Oznajmiła, że rozstrzygnięcie burmistrza do tej uwagi jest negatywne, 

odczytała uzasadnienie do rozstrzygnięcia tej uwagi. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny zapytał o treść art. 36 przywołanego w uzasadnieniu do 

rozstrzygnięcia burmistrza. 

 

Zbigniew Olech radca prawny odczytał treść art. 36 w brzmieniu jak poniżej: 

„Art. 36 ust. 1. Jeżeli, w związku z uchwaleniem planu miejscowego albo jego zmianą, 

korzystanie z nieruchomości lub jej części w dotychczasowy sposób lub zgodny z 

dotychczasowym przeznaczeniem stało się niemożliwe bądź istotnie ograniczone, właściciel 

albo użytkownik wieczysty nieruchomości może żądać od gminy odszkodowania za 

poniesioną rzeczywistą szkodę albo wykupienia nieruchomości lub jej części. Ust. 2. 

Realizacja roszczeń może nastąpić również w drodze zaoferowania przez gminę 

właścicielowi albo użytkownikowi wieczystemu nieruchomości zamiennej.”. 

 

Rafał Tokarski, urbanista powiedział, że lokalizacja omawianej działki jest poza obszarem 

planu. 

 

Marek Kalczyński, radny powiedział, że dzisiaj jest poza obszarem. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że nie wie jakie są plany co do zmiany planu, ale 

jeżeli ten plan nie dotyczy nieruchomości, która wniosła uwagę to nie może zmienić to 

sposobu korzystania. 

 

Tadeusz Leus, radny zapytał jak będzie wyglądała sytuacja, kiedy parlament uchwali jakąś 

odległość od już istniejących czy nowobudowanych wiatraków. 
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Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że nie wie jakie będą rozstrzygnięcia, zna tylko ten 

pomysł, aby to było 3 km. 

 

Tadeusz Leus, radny zapytał jaka będzie sytuacja prawnych tych mieszkańców, którzy dzisiaj 

wnoszą wnioski, bo dzisiaj nie mają podstaw do żądania odszkodowań, ale jak będzie 

ustawowa odległość to będą mieli podstawy. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że to będzie miało oddziaływanie dla firm 

wiatrowych, a nie dla ludzi, bo firmy będą miały roszczenia odszkodowawcze, będą musiały 

wszystko co wydały zdemontować i będą mogły żądać odszkodowania od Skarbu Państwa. 

 

Tadeusz Leus, radny powiedział, że od gminy. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że od Skarbu Państwa. 

 

Tadeusz Leus, radny powiedział, że to gmina przyjmuje plan. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że wtedy ustawa nie będzie dotykała planu tylko to 

będzie rozstrzygnięcie ogólnopaństwowe ponad planami gminnymi. 

 

Janina Kołodzińska, radna powiedziała, że ma opinię Ministerstwa Zdrowia. Dodała, że 

zgodnie z opinią Narodowego Instytutu Zdrowia Publicznego to przewidywana odległość jest 

niemniejsza niż 2-3 km w zależności od ukształtowania terenu i warunków pogodowych. 

Dodała, że jest to opinia z 2012 r. Uważa, że jest to jakiś wyznacznik, że to się przesunie. 

Powiedziała, że wydrukowała sobie mapkę z ochrony środowiska szczecińskiego, gdzie 

ostoja Golczewska jest pięknie pokazana, okręgi 2 i 3, cała gmina Golczewo znajdzie się w 

tym obrębie. Zapytała co będzie jak 5 tyś mieszkańców będzie uprawnionych do żądania 

odszkodowania. Dodała, że w tym obrębie nikt nie będzie się budował. Zaapelowała do 

radnych, że będą podejmować decyzje w imieniu wszystkich mieszkańców i to nie jest 

decyzja na rok czy dwa. Stwierdziła, że wszyscy mówią o zagrożeniach wibracjami, ale nikt 

nie mówi o tych zagrożeniach, których ludzie nie odczuwają. 

 

Jerzy Tokarski, urbanista powiedział, że w przytoczonej opinii są zawarte sprzeczne ze sobą 

stanowiska. Zacytował treść opinii: „Nie mniej jednak wszystkie badania pokazują, że hałas 

emitowany przez elektrownie wiatrowe nie przekracza poziomu ciśnienia akustycznego 

równego 85 decybeli, dlatego teoretycznie nie ma podstaw by twierdzić, że hałas o tym 

natężeniu może powodować bezpośrednie, negatywne skutki zdrowotne. Podobnie jest z 

oceną negatywnego wpływu farm wiatrowych na zdrowie ludzi związanego z wibracjami 

ciała człowieka wywoływanego dźwiękami o częstotliwości rezonansu.”. Dodał, że opinia 

zawiera i za i przeciw, nie zawiera jednoznacznego stanowiska, jednoznacznie podkreśla, że 

badania nie przewidziały. Powiedział, że firma w oparciu o obowiązujący system prawny, 

który dzisiaj działa, przedstawiła do 20 organów, które procedowały, m. in. do regionalnego 

dyrektora ochrony środowiska i do wojewódzkiego SANEPID. Dodał, że te organy w oparciu 
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o przepisy jednoznacznie potwierdziły, że proponowane przez firmę lokalizacje, w oparciu o 

przepisy, które odnoszą się do 40 i 45 decybeli, nie stoją w sprzeczności z przepisami. 

 

Edward Żurawski, radny powiedział, że radni odbiegli od tematu, bo mieli się zająć 

głosowaniem nad rozstrzygnięciami burmistrza. Ma takie wrażenie, że zostały zaniedbane 

pewne procedury względem tych uwag. Zapytał czy teraz na gorąco w jednej czy dwóch 

minutach ma zdecydować, czy uwaga jest słuszna czy nie słuszna. Uważa, że należy to 

przełożyć ten punkt na następną. Radny złożył wniosek formalny o przełożenie tego punktu 

obrad. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że rozmawiała z burmistrzem, żeby wycofał ten punkt z 

porządku obrad. Burmistrz powiedział, że tego nie zrobi. Dodała, że też jest niezadowolona z 

tego faktu, że na wspólnym posiedzeniu komisji nie było rozmowy na ten temat. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że krąży się koło tego tematu, który był drążony 

od początku tej sprawy. Przypomniał, że Pan Tokarski powiedział, że nie ma merytorycznych 

uwag co do planu. Dodał, że jedna która była została pozytywnie rozpatrzona przez 

burmistrza, czyli umożliwienie na terenie działek 140 i 144 prowadzenie działalności 

kulturalno-oświatowej, sportowej. Powiedział, że pozostałe uwagi nie są stricte do planu, bo 

sytuacja jest tego typu, że są to roszczenia finansowe i dotyczą nieruchomości, które są poza 

strefą planu. Powiedział, że były wcześniej na ten temat rozmowy. Dodał, że te roszczenia 

mogą być, jest to forma ostrzeżenia dla burmistrza i rady, że mogą się pojawić, tylko żeby 

pojawiło się roszczenie musi zaistnieć fakt, czyli, że np. Kowalski sprzedaje swoją 

nieruchomości, rynek jest określony, gdzie określono obniżenie. Dodał, że tereny gdzie są 

najbliżej Golczewa np. w Wolinie w ogóle nie straciły na wartości, tam nastąpił wzrost 

wartości sprzedaży, są to populistyczne wywody, bo to nie wpływa. Poprosił, aby zobaczyć 

pas nadmorski, za Kołobrzegiem, przykład Karnic, gdzie są całe farmy w rejonie 

turystycznym. Powiedział, aby przestać mydlić oczy. Dodał, że dzisiaj są głosowane 

rozstrzygnięcia, bo taki jest wymóg przy głosowaniu uchwały, a na komisji było mówione 

ogólnie i radni zajęli stanowisko mając materiał przed sobą i wiedząc jakie są rozstrzygnięcia 

i jakie są zastrzeżenia. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała radnego Edwarda Żurawskiego, czy zgłasza wniosek 

formalny. 

 

Edward Żurawski, radny powiedział, że zgłasza wniosek formalny o usunięciu tego punktu z 

porządku obrad, bo zostały zaniechane pewne procedury. Dodał, że na początku omawiania 

tego punktu była mowa o głosowaniach nad rozstrzygnięciami, teraz przeskoczyło się do 

tematu szkodliwości, nie wiadomo o czym radni rozmawiają, czy o rozstrzygnięciach czy o 

zagrożeniach. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała radcę prawnego czy jak radni przegłosują wniosek radnego to 

będzie można zdjąć ten punkt z porządku obrad, bo wnioskodawcą uchwały jest burmistrz. 
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Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że rada decyduje o porządku obrad i go przyjmuje, 

przewodnicząca go przygotowuje, ale głosuje nad nim rada. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że zostało zmarnowane teraz co najmniej 30 min. 

Uważa, że radni powinni się merytorycznie odnieść do sposobu rozpatrzenia uwagi. Dodała, 

że uwagi są bardzo podobne. Uważa, że jeżeli radni zmarnowali tyle czasu nad pierwszym 

rozstrzygnięciem, gdzie 5 pierwszych jest takich samych i uzasadnienia też są takie same, to 

uwagi radnej Janiny Kołodzińskiej i innych nic nie znaczą przy rozpatrzeniu uwag. 

 

Lech Ferdynus, radny zapytał radnego Edwarda Żurawskiego kiedy dostał materiały, kiedy 

dostał treść uchwały, czy dzisiaj, czy dopiero dzisiaj może się z tym zapoznać, że nie może 

zająć stanowiska. Przypomniał, że materiały radni dostali 2 tygodnie temu. Powiedział, że 

radni mogli o tym dyskutować na komisji. Dostali materiały 2 tygodnie temu i można się było 

z tym zapoznać. Uważa, że wniosek jest bezpodstawny. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że radny Edward Żurawski ma rację a radni swoje 

stanowisko radni pokażą w głosowaniu. 

 

Edward Żurawski, radny zapytał czy radni pracowali nad tym na komisjach? 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że radny Edward Żurawski złożył wniosek formalny, a 

mówione było, że jak jest złożony wniosek formalny to od razu odbywa się nad nim 

głosowanie. 

 

Lech Ferdynus, radny wniósł uwagę, że przewodnicząca mówi, że wniosek jest zasadny. 

Dodał, że tego nie rozumie. Zapytał dlaczego przewodnicząca nie daje się wypowiedzieć 

wszystkim. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że będzie głosowany wniosek formalny radnego Edwarda 

Żurawskiego. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie głosami 7 „za”, 6 „przeciw” i 

przy 2 głosach „wstrzymujących się” zdjęła punkt 16 porządku obrad po zmianach pt.  

„Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów ewidencyjnych 

Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem zabudowy 

zagrodowej.”. 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek obrad po zmianach. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum; 

b) przedstawienie porządku obrad; 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w 

miejscowości Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

gminny zasób nieruchomości. 

6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

9. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji 

stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

11. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

13. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Pan Aleksander Knoll, przedstawiciel firmy  Gestamp Eolica powiedział, że jest bardzo 

zdegustowany dzisiejszą decyzją radnych, ponieważ radni doskonale wiedzą co mieli 

głosować. Dodał, że dyskusja na ten temat trwa 4 lata. Powiedział, że wniosek może złożyć 

każdy, nawet on mieszkając 500 km stąd może złożyć wniosek o odszkodowanie. Uważa, że 

wszystko zmierza do tego, że radni chcą odroczyć podjęcie decyzję. Dodał, że wolałby 

wiedzieć dzisiaj, że „nie”, niż nie wie wiedzieć nic. Poinformował, że w ciągu 2 tygodni 

będzie składał wnioski o warunki zabudowy dla tych turbin i nie będzie czekał na radnych. 

Powiedział, że będzie to robił zgodnie z prawem, bo minęło 9 miesięcy od uchwały o 

przystąpieniu do planu. Dodał, że tak samo jak Pan Leus wystąpił o warunki zabudowy dla 

swojej działki, mimo że toczyła się procedura planu, tak samo on wystąpi o warunki 

zabudowy. Powiedział, że decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach inwestycji jest 

ważna, a to jest konieczny załącznik do wniosku o warunkach zabudowy. Dodał, że radni 

mogą ten plan uchwalić za rok, za 5 lat lub nigdy. Powiedział, że działa cały czas fair, mógł 

złożyć te wnioski 2 lata temu, ale do końca działał uczciwie. Dodał, że rozmowa na temat 

darowizny dla gminy w kwocie 200 tyś. zł się skończyła, bo to była uczciwa oferta miedzy 

nim a radnymi. Dodał, że on dotrzymał wszystkich warunków, chcieli plac zabaw i był w 

przeciągu pół roku. Powiedział, że nigdy nie złamał danego słowa powiedzianego radnym na 

tej sali. Stwierdził, że radni nie muszą już głosować tego planu, on już nie będzie za tym 

biegał, bo szkoda jego czasu i czasu panów urbanistów. Powtórzył, że w ciągu 2 tygodni 

składa wnioski o warunki zabudowy i obiecuje, że ta inwestycja będzie, a radni ze swojej 

strony będą tłumaczyć wyborcom, że mieli 200 tyś. zł a ich nie mają. 
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Pan Jerzy Tokarczyk, urbanista powiedział, że od początku ta rada podjęła uchwałę o 

zatwierdzeniu studium możliwości lokalizacji tych elektrowni wiatrowych, ta rada podjęła 

uchwałę o przystąpieniu do planu miejscowego, aby uszczegółowić te elektrownie. Dodał, że 

przedstawione zostały wszelkie możliwe dokumentacje, proces planistyczny został zamknięty 

z różnymi instytucjami, który uwzględniał różne uwagi radnych i zostały one wprowadzone. 

Dziwi się i był zdegustowany tym będąc na komisjach, że Komisja Finansów nie chce 

pieniędzy, które zostały wyliczone w prognozie, że gmina będzie dostawała około 200 tyś. zł 

rocznie, a 2 mln docelowo, a Pan Knoll jeszcze się oferował jakieś oddzielne subwencje na 

terenie gminy. 

 

Teresa Waszczenko, radna powiedziała, że trzeba to sobie uświadomić to co Panowie przed 

chwilą powiedzieli. Powiedziała, że radni przegrali kolejne pieniądze, a inwestycja i tak 

powstanie, jeżeli jest ona lege artis. Dodała, że radni mogą sobie populistycznie występować, 

wymyślać tematy, negatywne opinię, tak jak Polska się dzieli tak w radzie jest dokładnie tak 

samo. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

gminny zasób nieruchomości. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że z uwagi na brak zasad zbywania to 

każdorazowo przed zbyciem Rada musi podjąć uchwałę. Wniósł autopoprawkę. W § 1 

wykreśla działkę nr 78 ze zbycia. Zostanie tylko działka nr 38. 

 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLII/253/2014 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących gminny zasób 

nieruchomości 15 głosami „za”. 
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Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLII/253/2014 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że zgodnie z przepisami sprawozdanie z 

wykonania budżetu wraz ze sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia zostało 

przekazane 2 tygodnie wcześniej. Sprawozdanie to zostało również przesłane do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie w celu zaopiniowania. Regionalna Izba wyraziła 

pozytywną opinię na temat tego sprawozdania poprzez uchwałę nr LVIII/146/2014 z dnia 15 

kwietnia 2014 r. Odczytała fragmenty opinii RIO. Stwierdziła, że na Komisjach było 

niewielkie zainteresowanie jeśli chodzi o przedłożone sprawozdanie. Przygotowała 

odpowiedź na pytanie dotyczące wydatków na utrzymanie dróg w 2013 r. Wydatki ogółem to 

ponad 81 tys. zł. Ta kwota obejmuje zakup materiałów na kwotę 3.176,83 zł oraz usługi na 

kwotę 78.518,78 zł. Zimowe utrzymanie dróg w 2013 r. wyniosło 20.496,71 zł, na 

wykaszanie poboczy 11.986,70 zł. Najważniejsze remonty dróg wykonano na ul. Kamieńskiej 

na kwotę 11.070,00 zł; remonty cząstkowe na terenie miasta i gminy na kwotę 15.822,87 zł 

(ul. Niepodległości, Osiedle Zdrojowe, ul. Słoneczna, ul. Jedności Narodowej, ul. Papieża 

Jana Pawła II, Samlino; plantowanie drogi w Sosnowicach, dowóz materiałów na remont 

chodnika przy ul. Zwycięstwa 35 łącznie na kwotę ponad 4 tys. zł; nawiezienie kruszywa na 

drogę Baczysław – Kozielice 3.444,00 zł; transport i niwelacja drogi w Kłębach – do wiatraka 

1.451,00 zł; remont drogi, nawiezienie kruszywa na odcinku Niwka – Kozielice 5 tys. zł. 

Pozostała kwota 4 tys. zł dotyczyła drobnych faktur za mapy, wypisy, wyrysy, słupki do 

znaków drogowych. Dużym wydatkiem była również dokumentacja upoważniająca do 

wykonania zmiany organizacji ruchu przy ul. Niepodległości w Golczewie. 

 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radnie nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLII/254/2014 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Golczewo za 2013 r. 8 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” przy 6 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLII/254/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 

2014. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo 

przedstawiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Zmiany dotyczą zwiększenia dochodów i 

wydatków o 21.200,00 zł w związku z zaakceptowanym wnioskiem na dofinansowanie do 

imprezy Lato z de Croyem. Drugi element uchwały to zmniejszenie dochodów o 24.269,67 zł. 

Jest to kwota urealnionej w ubiegłym roku pożyczki na dofinansowanie projektów unijnych 

jedna świetlica i dwa place zabaw. Wniosła autopoprawkę w § 3 i 4. W międzyczasie przyszły 

dwie dotacje na cmentarz w Sosnowicach a druga na wybory do Parlamentu Europejskiego i 

należało wnieść te kwoty zarządzeniami dlatego w § 3 i 4 kwoty po zmianach ulęgają 

zwiększeniu o kwotę 11.856,00 zł. Kwota po zmianach 17.837.019,06 zł natomiast wydatki 

po zmianach wynoszą 17.787.984,73 zł. Pozostałe elementy w uchwale nie ulegają zmianie. 

Wniosła o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 
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Nr XLII/255/2014 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014 1 głosami „za”, przy 4 

głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLII/255/2014 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Golczewo na lata 2014-2022. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały jest konsekwencją 

zmian w budżecie. Wniosła autopoprawkę w załączniku nr 1 Dochody ogółem i wydatki 

ogółem w takich kwotach jak są w uchwale budżetowej. Dotyczy to również załącznika nr 2. 

Wniosła o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLII/256/2014 
w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Golczewo na lata 

2014-2022 11 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLII/256/2014 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

10. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych 

komisji stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 
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Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że jest to projekt uchwały porządkujący skład 

Komisji Rewizyjnej. Wniósł o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XLII/257/2014 
zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Golczewie 14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XLII/257/2014 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

11. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że sprawozdanie zostało złożone na piśmie i 

poprosił o pytania.  

 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych i zapytała czy otrzymali odpowiedzi na pytania 

zadane na sesji? 

 

Radni odpowiedzieli, że nie. 

 

Janina Kołodzińska radna zapytała o spotkanie z firmą Semren Mansson w sprawie planów 

inwestycyjnych spółki. O co chodzi? Co to jest za firma? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że jest to firma która jest właścicielem działek 

za Bakutilem. Jest tam zrobiony plan miejscowy. Teren pod inwestycje. W ostatniej rozmowie 

w której uczestniczył mowa była o produkcji akcesoriów samochodowych ewentualnie ich 
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części. Na jaką skalę będzie to działalność warunkują tym czy zostaną podpięci pod strefę 

ekonomiczną. Nie jest to proste ale będą rozmowy aby ten teren włączyć do strefy 

ekonomicznej. Firma ma przygotowaną wizualizację tego terenu. Niekoniecznie sami będą to 

robili. Zabiegają o kupno terenów obok. Prowadzą rozmowy z właścicielami gruntów.  

 

Janina Kołodzińska radna zapytała czy jest to firma budowlana czy firma która będzie się 

zajmowała produkcją tych elementów? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że jest to firma budowlana i prowadząca 

produkcję tych elementów. Jest firma wielobranżowa. 

 

Janina Kołodzińska radna zapytała o spotkanie z 17 kwietnia z burmistrzem Bronisławem 

Karpińskim dotyczące współpracy gmin.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że nie brał udziału w tym spotkaniu. 

 

Janina Kołodzińska radna zwróciła uwagę, że na BIP-ie brak jest sprawozdań z działalności 

burmistrza. Ostatnie zamieszczone jest za okres od 10 listopada 2011 r. do 29 grudnia 2011 r. 

Brakuje za rok 2012, 2013 i bieżących. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza zwrócił się do sekretarza gminy i polecił wyjaśnienie tego i 

uzupełnienie. 

 

Danuta Bednarz radna zapytała o spotkanie z panem Karolem Kubiakiem przedstawicielem 

Polskiej Spółki Gazownictwa w sprawie gazyfikacji Koplino – Wysoka Kamieńska. 

Stwierdziła, że Wysoka jest zainteresowana gazem i poprosiła o przybliżenie tematu. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza wyjaśnił, że od dłuższego czasu zabiega się o gazyfikacje 

terenu w Wysokiej Kamieńskiej z przyległymi miejscowościami. Nie jest to takie proste 

ponieważ mieszkańcy nie chcą. W dniu dzisiejszym (16.05) chodził praktykant z ankietami 

wśród mieszkańców. Firmę gazowniczą interesuje jak największa ilość odbiorców. Zarząd 

wspólnoty zwrócił się z prośbą aby ten temat ruszyć. Ostatnio pan Kubiak przywiózł ankiety 

na każdą miejscowość Koplino, Kozielice, Dargoszewo i Wysoka Kamieńska. Nitka miałaby 

iść od Koplina. Ankiet było tyle ilu jest mieszkańców. W Wysokiej Kamieńskiej aż 8 

mieszkańców przyjęło ankiety. Reszta powiedziała, że nie jest zainteresowana. Były takie 

głosy, że nawet ludzie w blokach nie chcą a zarząd wspólnoty chce ponieważ myśli nad 

zmianą sposobu ogrzewania. Jeżeli nie będzie wystarczającej ilości odbiorców to nie ma 

szans.  

 

Danuta Bednarz radna była zdziwiona jak ten praktykant poinformował całą Wysoką od rana 

gdzie sama jak zbierała 200 podpisów od mieszkańców to zajęło jej 6 dni popołudniowych i 

tak do wszystkich nie dotarła. Zaproponowała aby zrobić spotkanie z mieszkańcami w tej 

sprawie. Rozmawiała z mieszkańcami wcześniej i są zainteresowani tym tematem. 
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Wiesław Kloch radny zapytał o spotkanie z Eneą Międzyzdroje w sprawie oświetlenia 

ulicznego. Zapytał jaki jest wynik tego spotkania? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że na razie trwają negocjacje.  

 

Przewodnicząca obrad zwróciła uwagę, że jest wpisane błędne imię w punkcie 23. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że powinno być Jolanta Janik i przeprosił za 

błąd. 

 

Janina Kołodzińska radna zapytała o uroczystość Święto Wojsk Inżynieryjnych. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że w tej uroczystości brał udział burmistrz 

Andrzej Danieluk. Opowiedział jak wygląda przebieg takiej uroczystości. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał o spotkanie z panem Zbigniewem Idziaszkiem na temat 

funkcjonowania zakładu. Poprosił o przybliżenie czy zakład już funkcjonuje? Jak to wygląda? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że nie brał udziału w tym spotkaniu. Zakład 

już działa. Uroczyste otwarcie jest zaplanowane na 13 czerwca. Zakład boryka się z 

problemami kadrowymi. Jest to dopiero rozruch. Nie było większych uwag zgłaszanych do 

Urzędu. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami, 14 głosami „za” 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

 

12. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonywanych 

czynności między sesjami Rady 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła korespondencję jaka wpłynęła do Biura Rady w okresie 

między sesjami. 

 

Poinformowała, że pan burmistrz złożył do Biura Rady sprawozdanie z realizacji programu 
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współpracy Gminy Golczewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  

Od Burmistrza Golczewa wpłynęła odpowiedź jaką otrzymał pan Andrzej Swatowski. 

Odczytała treść pisma. 

Do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęło pismo którego treść została przedstawiona na 

posiedzeniu Komisji przez pana Piotra Kałużę. 

Burmistrz Golczewa złożył ocenę zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo za 

2013r. 

W dniu dzisiejszym (16.05) wpłynęło pismo przekazane przez panią sołtys od pana Tadeusza 

Pustelnika. Odczytała treść pisma. 

 

 

13. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 

Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

 

14. Zapytania, oświadczenia i komunikaty 

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że korzystając z obecności pani dyrektor Emilii 

Dobrowolskiej poprosiła o przedstawienie jak wyglądała wizytacja z Kuratorium. 

 

Emilia Dobrowolska dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej powiedziała, że 

była to ewaluacja. Była to kompleksowa kontrola, która sprawdza nie tylko dokumenty. 

Obejmuje całą działalność szkoły. Bada, ankietuje, prowadzi wywiady ze wszystkimi 

podmiotami szkoły czyli dyrektorem, nauczycielami, uczniami, rodzicami oraz organizacjami 

które współpracują ze szkołą. Wszystkie informacje od tych podmiotów muszą być spójne i 

na tej podstawie szkoła jest oceniana. Czy to co się w szkole robi nie jest tak, że nauczyciel 

robi swoje, dyrektor swoje a dzieci i rodzice postrzegają to jeszcze inaczej. Te wszystkie 

informacje wprowadzane są na platformę ogólnopolska. Jeżeli informacje uzyskane od dzieci 

różniłyby się od informacji uzyskanych od nauczycieli informacje nie weszłyby w ogóle na 

platformę. Oznaczałoby to, że współpraca nie jest zbyt dobra. Końcowego raportu jeszcze nie 

ma ale wstępny raport wykazał, że wszystkie podmioty spójnie opowiedziały o pracy szkoły. 

Wizytator powiedział, że jest podstawa żeby stwierdzić, że szkoła pracuje na wysokim 

poziomie i będzie wnioskował aby taki poziom był w końcowym raporcie. Jest to duży sukces 

dla szkoły. Jest jeszcze poziom najwyższy ale jest trudny do osiągnięcia przez szkoły. 

Wizytatorzy stwierdzili, że szkoła ma potencjał i mogą osiągnąć poziom najwyższy tylko 

muszą otworzyć się jeszcze bardziej jako nauczyciele i pracownicy i sprzedać swoją pracę 

którą wykonują. Pewne rzeczy robione są od lat i wydaje im się to rzeczą normalną a są to 

rzeczy innowacyjne. Bardzo wysoką notę szkoła otrzymała za wyniki sprawdzianów. 

Wizytator stwierdził, że z takimi wysokimi wynikami w szkole wiejskiej się nie spotkał. 

Wyniki te utrzymują się od kilku lat i jest tendencja wzrostowa. Wiele pochwał usłyszały 

dzieci. Dzieci są wspaniałe, radosne, wesołe, szczere. Rodzice ufają nauczycielom bo wiedzą, 

że dzieci czują się bezpiecznie w szkole. Jest to wspólny sukces całego środowiska.  
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Janina Kołodzińska radna pogratulowała sukcesu pani dyrektor, pani przewodniczącej Rady 

jako nauczycielce, rodzicom i dzieciom, tego że osiągają takie wyniki. Życzyła osiągnięcia 

tego najwyższego pułapu. 

 

Teresa Waszczenko radna zapytał sołtysów i radnych kto wybiera się na spotkanie do 

Wisełki? Kto się zgłosił? 

 

Trzech sołtysów i trzech radnych wyraziło chęć wzięcia udziału w spotkaniu. 

 

Danuta Bednarz radna poinformowała, że wystąpiła z wnioskiem do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich odnośnie drogi wojewódzkiej 108. Przedstawiła treść pisma. Przedstawiła 

również treść pisma skierowanego do pana burmistrza od mieszkańców Wysokiej 

Kamieńskiej w sprawie parkingu przy PKP w Wysokiej. Stwierdziła, że mieszkańcy z 

Wysokiej zarzucają jej, że nie podejmuje tematów związanych z gazyfikacją i kanalizacją 

Wysokiej Kamieńskiej. Poprosiła aby pan burmistrz powiedział coś w tym temacie bo nie 

zawsze rozmowa jest na sesji. Zapytała jeszcze czy pan burmistrz wystąpił do PKP o wykup 

przychodni i pomieszczeń obok przychodni? Co z chodnikiem na cmentarz? Zostały 

powyrywane krzaki i dalej nic się nie dzieje. Kiedy w planach jest dokończenie chodnika – 

łącznika na ulicy Szkolnej? Co z wykupem mieszkania pana Swatowskiego? Dlaczego inni 

nauczyciele mogli wykupić a pan Swatowski ma problemy? Mieszkańcy ulicy Sosnowej i 

Grzybowej proszą o podsypanie dróg tłuczniem ponieważ przy większych opadach topią się i 

nie można przejść poboczem. Ulica Rydzowa i Brzozowa też proszą o tłuczeń. Sami sobie 

rozsypią i dodatkowo po lampie na końcu tych ulic. Mieszkańcy ulicy Wiejskiej maja uwagi 

do przejeżdżających tam samochodów ciężarowych z drzewem. Jak przejeżdżają po bruku to 

pękają ściany w domach. Przy ulicy Pomorskiej zapada się chodnik w kilku miejscach. 

Naprawa drogi do Stawna, kawałek do torów. Zarząd Lasów Państwowych równał tę drogę i 

zepchnięto tylko środek. Przy cmentarzu w Wysokiej Kamieńskiej pobocze jest niżej niż 

szosa i są bajora wody. Na cmentarzu rośnie lipa i mieszkańcy obawiają się, że konary jak 

spadną mogą uszkodzić nagrobki. Dlaczego boisko sportowe jest zamknięte? Teren wokół 

tego boiska jest rozjeżdżony i stoi tam woda. Samochody wjeżdżają na teren szkoły i po 

ulewach zostają koleiny na trawie. Poprosiła aby w jakiś sposób zwrócić się do właściciela 

dawnego CPNu w Wysokiej, aby uprzątnąć ten teren, gdzie krzaki na ulicę wychodzą, okna 

powyrywane, ściany popękane.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że niektórzy radni powinni pamiętać, że 

wcześniej robione były takie próby, robiona była dokumentacja ale utknęło to w punkcie 

uzgodnień praw własności gruntów. Dodał, że sprawa została odłożona już za czasów 

burmistrza Domańskiego. Powiedział, że wspólnota mieszkaniowa z 5-go Marca ma 

problemy z oczyszczalnią. Wyjaśnił, że gmina nie ponosi tutaj winy, bo mieszkańcy sami 

sobie los uwili, bo sam pierwszy raz się dowiedział, że można kogoś tak „ożenić”, a ludzie 

dali się tak zrobić. Powiedział, że kiedy był przekazywany gminom majątek po PGR to nigdy 

nie było takich sytuacji, żeby mieszkańcy kupowali oczyszczalnie czy hydrofornie. Wyjaśnił, 

że to było uzgadniane z gminami, powydzielane, były dofinansowania na ten cel, a PKP 

zrobiła coś takiego, że nie wie czy ludzie jakby poszli do sądu i udowodnili, że byli pod presją 
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namówieni do podpisania aktu notarialnego, to może być coś to dało. Wyjaśnił, że ta 

oczyszczalnia, która tam jest nie spełnia teraz żadnych norm, do tego kończy się pozwolenie 

wodno-prawne w 2015 r. i problem narasta. Powiedział, że dzisiaj jest to prywatna własność, 

a gmina jak przejęła 5 lokali to jest współwłaścicielem. Stwierdził, że należy wrócić do 

koncepcji przyłączenia Wysokiej do oczyszczalni. Uważa, że nie ma sensu budować 

oczyszczalni czy remontować tej. Dodał, że rozmawiał z zarządem, aby próbowali odciągać w 

czasie wykonanie pewnych zaleceń np. na 2-3 lata, bo tyle trzeba czasu, aby zrobić 

dokumentację, czyli w okolicy 2017-2018 r. Nadmienił, że wtedy burmistrz i rada musi stanąć 

na wysokości zadania, czyli znaleźć pieniądze na wykonanie tego zadania. Dodał, że gdyby 

zrobić tą nitkę przesyłową to weszłoby w to Baczysław, Kretlewo, Gadom. Uważa, że 

budowanie drugiej oczyszczalni jest bezsensu. Co do gazyfikacji to aż 8 osób wyraziło zgodę, 

ale temat będzie kontynuowany. Do innych spraw nie chce się dzisiaj wypowiadać, bo to jest 

kwestia finansów, bo każdy wie jaki jest budżet na ten rok i jak będą jakieś przesunięcia to 

będą one robione za zgodą rady. Co do chodników to przedstawił, że była rozmowa na ten 

temat, gmina jest za, była rozmowa z Ligmanem, który powiedział, że już wszystkie chodniki 

ma u nas zrobione. Powiedział, że zwrócił mu wtedy uwagę, że jest jeszcze do zrobienia w 

Wysokiej. Co do oświetlenia to trzeba będzie je zrobić, są to potrzeby bieżące, które są w 

każdej miejscowości. Dodał, że drogi są wręcz fatalne. Odniósł się do sprawy listu Pana 

Pustelnika. Powiedział, że sprawa była kiedyś poruszana na zebraniu wiejskim. Dodał, że to 

nie chodzi o Pana Prajwowskiego. Wyjaśnił, że chodzi o to, że tam jak była ta droga 

przejezdna to była kupa śmieci. Powiedział, że ta droga jest nikomu nie potrzebna i 

koniecznie trzeba po niej jeździć, bo są dwie inne drogi, a szczególnie jedna droga od Pałacu 

żużlówka do samego lasu. Powiedział, że Pan który to pisał mówi, że jest duży ruch przez 

wieś, ale przecież, aby jechać tą drogą należy dojechać do drogi wojewódzkiej i na odcinku 

0,5 km od wioski dopiero za zakrętem jest ta droga. Zapytał komu jest ta droga potrzebna 

skoro jest druga droga od samej wioski. Dodał, że nie było takich sygnałów, bo jak są 

sygnały, że droga jest w bardzo złym stanie to pomyśli się jak ulepszyć tą drogę. Poprosił, aby 

nie pozwalać, aby ludzie jeździli po takich drogach i robili sobie śmietniska. Dodał, że łatwiej 

jest dojechać z wioski niż tamtędy. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że kilka lat temu były prowadzone rozmowy na temat tej 

drogi. Dodała, że dziwi się, że Pan Pustelnik napisał i złożył takie pismo w imieniu 

mieszkańców. Słowem nic nie powiedział, a złożył pismo. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał czy ktokolwiek podjął się analizy 

zmniejszenia kosztów dostarczania energii cieplnej do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Golczewie, jeżeli tak to jaki jest efekt, a jeżeli nie to czy ktoś chce się zająć, tzn. próba 

negocjacji z obecnym dostawcą, ewentualnie poszukanie nowego dostawcy. Zapytał jak się 

skończyło spotkanie w sprawie bezpieczeństwa z komendantem. Dodał, że wie, że burmistrz z 

komendantem doszli do konsensusu, że jak będzie partycypacja w kosztach to posterunek 

będzie. Zapytał czy będzie w takiej formie jak obecnie, czyli, że go nie będzie, czy będzie w 

innej formie, czy go w ogóle nie będzie jak nie będzie partycypacji w kosztach. Kolejno 

zapytał o wyjazd z parkingu wewnętrznego na ulicę Zwycięstwa, gdzie jest duży problem. 

Powiedział, że była propozycja założenia lustra. 
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Przewodnicząca obrad powiedziała, że temat ogrzewania szkoły był poruszany 

niejednokrotnie na komisjach.  

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego powiedział, że wie, że był ten temat 

poruszany, ale co z tego wynika. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że nie ma efektu. Jako radni składali wnioski, ale nic w 

tym kierunku nie jest robione. Co do posterunku policji to komendant zapewnił w 

rozmowach, że nawet jak gmina nie będzie partycypować w kosztach to posterunek będzie 

tak jak jest, a w sezonie letnim gmina dostanie dwóch policjantów. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że lustro nie jest tematem na dziś, bo trzeba 

przeprowadzić zmianę organizacji ruchu i przystąpić do tego, gmina będzie czyniła ku temu 

starania. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że odnośnie ogrzewania rada działa intensywnie, ale nic 

nie jest w tym kierunku robione. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że po ostatnich wystąpieniach w lutym, gmina 

dostała odpowiedź od Pana Buraczka, w której on określa wartości i do 2018 r. są zawarte 

umowy, więc jeżeli gmina odstąpi od tego to on wystąpi o odszkodowanie za nieosiągnięte 

zyski, podaje konkretne kwoty, jakie było zużycie. Dodał, że analizowali ceny gazu i okazało 

się, że ceny gazu które są u Pana Buraczka nie odbiegają od tych, które ma Pan Radecki, są 

porównywalne. Powiedział, że to nie jest takie proste, że zamknie się, albo weźmie się kogoś 

innego, bo jak nie będzie się korzystać z kotłowni to ma prawo do tego co ma 

zagwarantowane w umowie. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego zapytał jakie są ewentualne kary za to, czy są 

próby renegocjacji umowy. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny powiedział, że jak sam policzył to Pan Buraczek ma 1 mln 80 tyś. 

zł z abonamentu. Dziwi się, że pisze, że kotłownia kosztowała 170 tyś. zł i będzie tyle chciał. 

Dostaje ponad 1 mln za nic. Podobnie na ulicy Zwycięstwa, ogółem dostanie 1 mln 300 tys. zł 

z samego abonamentu. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza zapytał od kogo dostanie. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny powiedział, że od nas, moc zamówiona. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że my ponosimy koszty w granicach 300-400 

tyś. zł. a radny tu mówi o milionach. 

 

Tomasz Bartniczuk, radny powiedział, że umowa jest na 10 lat, ten Pan dostaje 108 tyś. zł 

rocznie za moc zamówioną, więc w ciągu 10 lat jest to ponad 1 mln zł i to było na Komisji 
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Rewizyjnej. Dodał, że radny Roman Dorniak nie wie, że możliwość wykupu kotłowni została 

wykreślona z planów, a Pan Buraczek w jednym z artykułów powiedział wyraźnie, że to od 

niego zależy czy te kotłownie nam sprzeda czy nie. Zapytał czy po 10 latach kotłownie 

przejdą na własność gminy, czy znowu trzeba będzie kogoś znaleźć, czy sami będziemy mogli 

kotłownie zbudować. 

 

Zbigniew Olech, radca prawny powiedział, że nie ma przed sobą tej umowy. 

 

Edward Żurawski, radny powiedział, że w sprawie drogi to zaszło wielkie nieporozumienie, 

to nie chodzi o drogę od 108 za Baczysławiem, gdzie był wjazd do Pana Prajwowskiego, ale 

chodzi o drogę z Baczysławia, między łąkami do żwirowni, za Pastrykiem, za świeczkami. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że na temat tej drogi nie było rozmowy. Pan Pustelnik 

powinien się określić o którą drogę mu chodzi. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że o ile pamięta to ta droga kończy się w polach, 

kiedyś było rozpatrywane odkupienie tej drogi od Pana Prajowskiego, aby zrobić taki bajpas, 

żeby dwie drogi się łączyły. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że ta droga nie była zasypana. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że pojedzie sam w poniedziałek i zobaczy. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że otrzymała zaproszenie na uroczyste otwarcie ubojni 

drobiu w Golczewie w dniu 13.06.2014 r. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza zobowiązał się, że porozmawia w tej sprawie z Panem 

Idziaszkiem, bo myślał, że wszyscy radni i sołtysi dostaną zaproszenia. 

 

Grzegorz Chłopek, radny poprosił o przygotowanie analizy, czy z SIWZ z wzorca umowy 

można wykreślić punkt z umowy i zawrzeć taką umowę. 

 

Zbigniew Olech, radca prawny powiedział, że można zawrzeć zmiany zgodnie z art. 143 lub 

144 ustawy Prawo zamówień publicznych. Dodał, że tam są warunki kiedy coś można 

zmienić w umowie, trzeba to traktować jako zmiana umowy, gdy jest to korzystne lub gdy 

taka zmiana była do przewidzenia w projekcie umowy. 

 

Grzegorz Chłopek, radny powiedział, że to jest pochodna sprawy, o którą pytał radny Roman 

Dorniak, chodzi o umowę z Panem Buraczkiem. 

 

Zbigniew Olech, radca prawny powiedział, że ta umowa była podpisywana w okresie, gdy 

zmieniała się ustawa w tym punkcie co można zmieniać. Wyjaśnił, że teraz można zmieniać 

tylko te rzeczy przewidziane do zmiany, np. „Będę mógł zmienić, gdyby się zdarzyło …”, a 

wtedy było „Będę mógł zmienić, gdy będzie to korzystne dla zamawiającego albo zmiany 
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nieistotne”. 

 

Grzegorz Chłopek, radny powiedział, że chciałby wrócić do tej sprawy. Wtedy było tak jak 

mówi radca prawny, że można było zmienić wtedy kiedy było to korzystne dla 

zamawiającego, a zamawiającym była gmina, a te zmiany nie były korzystne. 

 

Danuta Bednarz, radna powiedziała, że wyszła kiedy była dyskusja na temat szkoły w 

Wysokiej Kamieńskiej. Podziękowała Pani Dyrektor, że mają takie osiągnięcia. Zapytała czy 

można było ufundować jakąś małą nagrodę na Dzień Dziecka. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że jak przyjdzie ocena to będzie rozmowa. 

 

Roman Dorniak, radny Powiatu Kamieńskiego powiedział, że jakby każdy z radnych 

wyciągnął po 100 zł to też by było. 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła, aby radni zostali na chwilę po sesji.  

 

Ad. 15 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodnicząca obrad dokonała zamknięcia 

XLII sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządzono dnia 4 czerwca 2014 r. 

 

Protokołowała:         Przewodniczyła: 

 

    Podinspektor               Przewodnicząca Rady 

Magdalena Zając       Beata Pastryk 

 


